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ABSTRACT 
Objective: The purpose of this study was to identify some endophytic fungi, which were associated with the stems of 
Phragmanthera capitata (Loranthaceae), and to determine the phytochemical composition of their extracts.  

Methodology and results: The isolation of endophytic fungi was made on PDA medium (Potato dextrose agar) and 
the identification was based on macroscopic and microscopic observations of the different strains isolated and using 
identification keys. The qualitative phytochemical analysis of acetate ethyl extracts of the endophytes was carried out 
using standard procedures. Eleven fungi species belonging to 4 genera were isolated: Aspergillus (06 species), 
Penicillium (03), Trichoderma (01) and Fusarium (01). The phytochemical analysis revealed the presence of 
flavonoids, anthroquinones, tannins, phenols, steroids, coumarins and terpenoids and absence of alkaloids and 
saponins in all the extracts.   
Conclusion and application of results: The study shows that endophytic fungi of P. capitata could be a potential 
source of new bioactive compounds, which can be used in the fields of health and agriculture. 
 
RÉSUMÉ 
Objectif: Le but de cette étude a été d’identifier quelques champignons endophytes qui sont associés aux tiges de 
Phragmanthera capitata (Loranthaceae) et de déterminer la composition phytochimique de leurs extraits. 

Méthodologie et résultats: L’isolement des champignons endophytes s’est fait sur milieu de culture PDA (Potato 
dextrose agar) et l’identification sur la base des observations macroscopique et microscopique des différents isolats 
et des clés d’identification. L’analyse phytochimique qualitative des extraits à l’acétate d’éthyl des endophytes a été 
réalisée suivant les procédures standards. Onze espèces fongiques appartenant à 4 genres ont été isolés : 
Aspergillus (06 espèces), Penicillium (03), Trichoderma. (01) et Fusarium. (01). L’analyse phytochimique a révélé la 
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présence des flavonoïdes, anthroquinones, tanins, phénols, stéroïdes, coumarines et terpenoïdes et l’absence des 
alcaloïdes et saponines dans tous les extraits.  

Conclusion et application des résultats: L’étude montre que les champignons endophytes de P. capitata seraient 
une source potentielle de nouveaux composés bioactifs applicables dans les domaines de la santé et de l’agriculture. 

 


